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ADVIESLIJST COMMISSIE RUIMTE 23 januari 2020  
 
Presentielijst 
Aanwezig: 
Vossen, A.F.J. (Commissievoorzitter) 
Verschuren, E. (Commissiegriffier) 
 
Bink-Bongaarts, F d.C. (PvdA-GroenLinks) 
Dinther, C.J.W.M. van (VVD) 
Doorenbos, B. (VVD) 
Doorn, E.P.A. van (Gemeentebelangen) 
Elzen, C.H.M. van der (SP) 
Kampen, P.J. van (CDA) 
Maine, M.F.H. du (VVD) 
Middelhoff, L.A.J.M. (PvdA-GroenLinks) 
Peijnenburg-van Gemert, B.W. (Gemeentebelangen) 
Potters, A.J.F. (D66) 
Pullens-Robeerst, N.W.G. (VVD) 
Schellekens, E.F.M. (D66) 
Versteeg, M.E.E. (Gemeentebelangen) 
Vos, Y. (CDA) 
Wiggen, S.J.M. van (SP) 
Zee, S.J.R. van der (Gemeentebelangen) 
 
Mortel, R.J. van de (Burgemeester)  
Heijboer, (Wethouder) 
Pennings, P.F.W.M. (Wethouder) 
Ven, T.O.S. van de (Wethouder)  
Woesik, A.L. van (Wethouder)  
 
 
1. Opening  
De voorzitter opent de vergadering. 
 
2. Spreekrecht voor het publiek 
Er zijn negen aanmeldingen voor het spreekrecht voor de uitbreidingsplannen van Van der Valk, 
agendapunt 5.1. Daarnaast is er tweemaal een schriftelijke inspraakreactie ontvangen. Deze zijn ter 
beschikking gesteld aan de raad en gepubliceerd op het raadsinformatiesysteem.  
  
3. Vaststellen  
3.1 Vaststellen agenda  
De voorzitter trekt het stemcijfer van Gemeentebelangen. Hiermee mag Gemeentebelangen 
beginnen met de beraadslagingen.  
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3.2 Vaststellen advieslijst 
De advieslijst van de commissie Ruimte van 28 november jl. wordt ongewijzigd vastgesteld.  
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3.3 Actualiseren voortgangslijst 
Wethouder Pennings:  
- Kredietvoorstel aanschaf nieuwe huurwoonwagen Driesedam 22: in september gaf de wethouder 
aan dat er voor 1 januari een reactie zou volgen van de Raad van Bestuur van Woonwijze (nu 
Charlotte van Beuningen woonstichting). Is er al iets meer bekend?  
De gemeente en de woonstichting zijn het erover eens dat het beheer van de woning, qua locatie 
beter past bij de woonstichting. Beide partijen streven naar een overdracht van de woonwagen per 
2020. De gemeente wil de woonstichting waar mogelijk ondersteunen en ontzorgen bij het zoeken 
naar draagvlak. Ten aanzien van de financiën leven bij de woonstichting nog een aantal vragen. Naar 
verwachting komt er Q1 2020 voorstel voor de overname naar de raad.  
- Onderzoek woningcategorie: de wethouder zou uitzoeken of woningen tot de grens van 200.000 
euro aan het woningbouwbestand kunnen worden toegevoegd. Kan de wethouder hier al meer 
informatie over geven?  
Momenteel worden ervaringen en voorbeelden van andere gemeenten geïnventariseerd. In april 
2020 mag de raad een voorstel verwachten.  
 
4. Mededelingen 
4.1 Mededelingen vanuit de commissie 
Er zijn geen mededelingen.  
 
4.2 Mededelingen vanuit het college 
Wethouder Pennings nodigt de raads- en burgerleden uit voor de verenigde voorbereidende 
bijeenkomst op 19 februari aanstaande. Deze bijeenkomst staat in het teken van de toekomst van de 
bestuurlijke agenda van de regio. Daarnaast wordt de wijze van aanpak van wijzigingsvoorstellen 
behandeld.  
 
Wethouder Van de Ven:  

- Sinds 2018 zijn bedrijven, in het kader van het Activiteitenbesluit milieubeheer, verplicht  
energiebesparingsmaatregelen te nemen en dit landelijk te melden. Vught staat op een 
verdiende 5e plaats, met de meeste meldingen van de bedrijven die daartoe verplicht zijn.  
65% van de bedrijven heeft gereageerd. Dit resultaat is bereikt dankzij een goede 
samenwerking met MKB en Ondernemerskamer Vught, om ondernemers hierover te 
informeren.   

- In 2018 is gestart met een pilot kroonringen rondom lantaarnpalen om plastic zakken op te 
kunnen hangen. De eerste resultaten zien er goed uit en dus worden de kroonringen, voor de 
zomer, verder uitgerold over heel Vught. Hiervoor is budget in de begroting opgenomen.  
D66 verzoekt de wethouder te wachten met deze uitrol tot het afvalbeleid is geëvalueerd.  
Wethouder Van de Ven gaat na of de bestelling voor de kroonringen al gedaan is. Maar 
vraagt zich af waarom te wachten met het plaatsen van kroonringen als de pilot succesvol is.  

- Omdat gebleken is dat de gratis GFT-afvalzakjes niet door iedere brievenbus kunnen, 
worden komende week nieuwe brieven verspreid. Inwoners kunnen de GFT-zakjes op het 
gemeentekantoor ophalen.  

- In de bestrijding van de processierups verschijnt komende week in Het Klaverblad een 
publicatie waarin inwoners van Vught zich kunnen aanmelden voor vogelhuisjes, naast de 
vogelhuisjes die de gemeente zelf in de openbare ruimte ophangt.  

 
Wethouder Van Woesik deelt mee dat de stuurgroep N65 op 12 februari aanstaande bijeen komt. 
Tijdens deze vergadering komt het stikstofdossier aan de orde.   
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5. Ter opiniëring  
5.1 Discussienota Nieuwbouwplannen Van der Valk  
Van der Valk heeft uitbreidingsplannen voor haar locatie in Vught, waarop een totaalvisie is gemaakt 
voor het gebied. Het college heeft ten aanzien van deze plannen nog geen standpunt ingenomen. 
 
Doel van vanavond is dat de raad aan het college richting en kaders meegeeft voor de verdere 
planontwikkeling. Er worden vanavond geen officiële besluiten genomen.  
 
De commissie heeft een discussienotitie ontvangen met daarin een aantal vragen waarover zij zich 
kunnen uitspreken:  
 
GB dankt de insprekers voor hun bijdrage. De omvang en hoogte van de torens baart de insprekers 
en de fractie zorgen. Zo ook de mogelijke komst van een casino. Daarnaast is de verkeersafwikkeling 
een groot punt van aandacht. Van der Valk heeft in eerste instantie de omwonende geïnformeerd, 
vervolgens de raad geïnformeerd en ligt het ambitieuze plan nu in de raad voor ter bespreking om 
richting te geven aan het college. Dit is de juiste weg in een participatieproces. Het plan roept 
diverse reacties op: voor de een is het te groot, de ander kan niet wachten tot de schop in de grond 
gaat. Herontwikkeling van het huidige terrein is wenselijk. De fractie is enthousiast over het 
duurzaamheidsaspect, een nul-op-de-meter-hotel. Punten die waardering krijgen, zijn het 
ondergronds parkeren, het uitbreiden van het groene karakter en de biodiversiteit, de uitbreiding van 
het hotel en de long stay appartementen die extra werkgelegenheid met zich meebrengen, de 30 
zorgkamers, de welness, het zwembad en de fitness. Het is goed om te zien dat het verkeer gesplitst 
wordt: het inkomend verkeer gaat straks via de turborotonde richting het hotel en uitgaand verkeer 
via de Bosscheweg. Wel zijn er zorgen over het verkeer, zeker de confrontatie met de fietsers en GB 
vraagt hier aandacht voor. Ook of het verkeer deze extra verkeersbewegingen wel aan kan. De bouw 
van 100 koopappartementen (40-40-20) klinkt goed in de oren van de GB-fractie, omdat er niet veel 
bouwmogelijkheden in Vught meer zijn. Wellicht kan de mogelijke komst van een casino vervangen 
worden door een klein theater of bioscoop. Vanwege geluidsoverlast wordt terughoudendheid 
gevraagd voor waterrecreatie op de plas. De fractie verzoekt het college in het overleg te treden met 
Van der Valk en omwonenden om tot een mooi en gedragen plan te komen, met als discussiepunten 
de omvang en hoogte van de torens, het casino, de waterrecreatie, de verkeersveiligheid en de 
verhouding tot het Natura 2000-gebied.  
 
SP dankt ook de insprekers voor hun betrokkenheid. De ambities van Van der Valk bevinden zich 
in de eerste fase en de SP is benieuwd naar de mening van omwonenden en de gemeenteraad. De 
uitbreiding van 200 hotelkamers ziet de fractie met belangstelling tegemoet. De toevoegingen van de 
100 woningen verdeeld in de categorieën 40-40-20 en de 150 long stay appartementen zijn een goede 
oplossing. Hoewel de 1e categorie, 40 woningen tot € 250.000 aan de hoge kant is. Dat zou de fractie 
wat lager zien. Steeds meer expats bezetten een huurhuis in Vught, die ook bewoond kan worden 
door een inwoner uit Vught die wel middeldure huur kan betalen, maar geen extra dure huur. 
Ditzelfde geldt ook voor de 100 appartementen. Een casino op deze locatie, daar zit de SP niet op te 
wachten. De uitbreiding van het hotelconcept met Van der Valk Vitaal kan Vught zijn voordeel mee 
doen. De fractie heeft moeite met het recreatiegebeuren richting het Heunwiel, als de natuur 
hierdoor wordt aangetast. De uitbreiding naar 1.000 ondergrondse parkeerplaatsen lijkt geen 
probleem. De bouwmassa is te omvangrijk en ziet de SP graag wat kleiner. De verkeersdruk op de 
rotonde zou vermeden kunnen worden door een rechtstreekse aansluiting op de Randweg. De 
komst van zorgkamers juicht de fractie toe. Het participatietraject moet nog op gang komen, maar 
het delen van de ambities met omwonenden en de raad is een goede eerste stap en de SP raadt het 
college aan de hoogste trede in de participatieladder toe te passen. De fractie vraagt de wethouder of 
de ondergrondse parkeergarage wel voldoende is bij het aantal kamers.  
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VVD dankt Van der Valk en de aanwezigen. De nieuwbouwplannen doen de gemoederen hoog 
oplaaien en zal het Vughts landschap drastisch doen veranderen. Voorliggend plan is kolossaal, 
buitenproportioneel, megalomaan, veel te groot voor Vught. Kortom: Dubai aan de Dommel. De 
meningen over de uitbreidingsplannen zijn verdeeld. De fractie is voorstander dat ondernemers de 
ruimte moeten krijgen om te kunnen ondernemen. Het huidige gebouw is aan vernieuwing toe. 
Voorliggend plan kent goede aspecten, maar is ook in bepaalde aspecten doorgeschoten. 
Een van de goede aspecten zijn één inrit en één uitrit wat de oversteek van fietsers overzichtelijker 
en minder gevaarlijk maakt. Ook de bebouwing verplaatsen in de richting van de Randweg, waarmee 
de schaal aan de Bosscheweg meer passend is bij de rest van het straatbeeld, juicht de fractie toe.  
Een goed initiatief is het vergroenen van het landschap, zowel de gebouwen zelf als de groene zone 
tussen het hotel en de bebouwing aan de Bosschweg. Ook goed is het openbaar maken van de 
locatie en daarmee het openbaar gebruik van het landschap. De fractie staat positief tegen de 
ondergrondse parkeergarage, de toename in de werkgelegenheid en de komst van zorgkamers. Zeer 
positief vindt de fractie het dat de bewoners zeer intensief betrokken zullen worden in de 
planvorming. Met de nieuwe Omgevingswet op komst is het van zeer groot belang dat 
omwonenden bij het herinrichtingsplan betrokken worden. Voorliggend plan is van een 
schaalgrootte wat niet past bij Vught. Het huidige bestemmingsplan laat een hoogte van 14 meter 
toe. Om van deze hoogte 65 meter te maken gaat de VVD echt te ver. Er is meer onderzoek nodig 
naar HoWaBo, ecologische hoofdstructuur (EHS), ecologische verbindingszones, de structuurvisie 
en misschien wel de Algemene Plaatselijke Verordening (APV). Ook naar de verkeersdrukte en 
daarmee gepaarde verkeersveiligheid moet goed gekeken worden. De uitbreiding op het water vindt 
de fractie geen goed idee. De VVD is voorstander van een vernieuwd hotel in Vught, maar het moet 
niet leiden tot Dubai aan de Dommel, maar tot overleg met de buurt en daarmee tot een beter plan.  
 
CDA dankt de insprekers voor hun betrokkenheid in voorliggend uitbreidingsplan van Van der 
Valk. Positieve punten aan dit plan zijn het verdwijnen van de reclamemast, het vernieuwen van de 
huidige situatie, een integraal uitbreidingsplan, het op afstand zetten van de massa en het 
verdiept/ondergronds parkeren, aandacht voor het woningtekort in Vught in de 40-40-20 
verhouding, korrelgrootte langs de Bosscheweg en het concept Vitaal. Maar er zijn ook minpunten: 
horizonvervuiling vanuit alle hoeken gezien, teveel massa voor de locatie (bijna 2-3 zoveel, zowel 
qua inhoud als hoogte), bebouwing in het water, de waterpartij wijzigen in vorm en gebruik. Er 
dienen nog een aantal zaken verder uitgezocht te worden. Een reëel risico is de verkoop van de long 
stay appartementen op termijn. Duurzaamheid is zeer beperkt uitgewerkt. Het is als ambitie gesteld, 
terwijl het voor de fractie een randvoorwaarde moet zijn. De recreatie op de plas past niet in de 
woonomgeving. Het allerbelangrijkste aspect is het verkeer. Voor de veiligheid van het fietsverkeer 
is er een oplossing bedacht met twee bruggen en een turborotonde. Voorliggend plan doet deze 
oplossing teniet. Het aantal parkeerplaatsen voor 250 appartementen, 30 zorgwoningen, een casino 
en 70 extra hotelkamers is te weinig. Het is geen verbetering voor de Poort van Vught. Het CDA 
doet de suggestie om een stedenbouwkundige en een landschapsarchitect samen met Van der Valk 
en de bewoners van Vught te kijken hoe de Poort van Vught eruit moet komen zien. Dan kan 
daarna gekeken worden welk programma hier in past. Echte participatie dus, zoals in de geest van de 
Omgevingswet is bedoeld. De fractie is benieuwd naar de reactie van het college en de 
vervolgstappen met bijbehorende planning.  
  
PvdA-GL dankt de insprekers en de aanwezigen. De fractie staat positief tegenover de 
voorgenomen herontwikkeling, een integraal plan op hoofdlijnen. Het doortrekken van de 
lintbebouwing aan de zijde van de Bosscheweg vindt PvdA-GL positief, evenals de parkeerplaatsen 
die uit het zicht verdwijnen. De voorgestelde hoogte van de gebouwen (65 meter) is veel te hoog en 
niet passend in de woonomgeving en het Bossche Broek. De fractie is voorstander om de huidige 
hoogte van 14 meter te handhaven, een trapsgewijze opbouw en één toren van maximaal 27 meter  
(dezelfde hoogte als de Heun).  
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Voorliggend plan heeft grote impact op het Bossche Broek. Kijkend naar het plangebied is hiervan 
30% bebouwd. De fractie wil een uitbreiding van de bouwoppervlakte toestaan, tot maximaal 50%, 
exclusief Het Heunwiel. PvdA-GL is geen voorstander van het verder uitgraven of bebouwen van 
Het Heunwiel. Dit geldt ook voor een doorgang van Het Heunwiel naar de Dommel. Qua invulling 
is de fractie voorstander om de horecabestemming te continueren. De voorkeur gaat uit naar 
uitbreiding van de hotelgebonden voorzieningen voor vergaderingen, zwembad, welness. Gezien de 
beperkingen die aan de uitbreiding gesteld worden, zien zij geen mogelijkheden voor een uitgebreide 
woonfunctie. Daarnaast is zij geen voorstander van een casino, omdat het zorgt voor extra verkeer, 
sociale onveiligheid en het verslaving in de hand werkt. Aandacht voor duurzaamheid en de groene 
opzet wordt toegejuicht. Daarnaast is zij blij dat de reclamemast verdwijnt, maar benieuwd aan wat 
er voor lichtvervuiling voor terug komt. Ook uit de fractie haar zorgen over de stikstof toename, 
waarvoor compensatie moet komen.  
 
D66 vindt de voorbereiding van de insprekers indrukwekkend. Erg belangrijk is de participatie. De 
fractie vindt de vragen in de discussienotitie lastig te beantwoorden, vooral omdat voorliggend plan 
op alle onderdelen de grenzen van de structuurvisie en het huidige bestemmingsplan overschrijdt. Er 
is waardering voor de ambities van Van der Valk. De uitbreiding op het gebied van wonen is een 
grote, positieve verrassing. Het is duidelijk dat Van der Valk toe is aan een nieuwe toekomst en heeft 
haar droom vanuit haar wensen, bedrijfsdoelstellingen en kaders gepresenteerd. Daarom vindt D66 
het lastig om te praten over het aantal hotelkamers, long stay appartementen, zorgkamers, zwembad, 
welness, etc. Daarnaast is de fractie benieuwd hoe er verder over dit plan gepraat gaat worden om te 
komen tot ontwikkeling van een passend plan. Dit zal nog een flinke uitdaging worden. Een negatief 
punt waar D66 enorm van geschrokken is, is de hoogte van de gebouwen.   
 
2e termijn 
 
GB heeft het idee dat de herontwikkeling van Van der Valk door de raad wenselijk is. Het is een 
uitdaging om te komen met een breed gedragen plan. Dit hoeft niet perse binnen de huidige 
bestemmingsplangrenzen te zijn. De invulling van de woningbouw noemt de fractie positief.  
 
SP vraagt fracties die niet instemmen met de woningbouw waarom zij hierop tegen zijn. De fractie 
houdt niet van het beschadigen van bestaande natuurgebieden, op wat voor manier dan ook en of 
dit later wel of niet later gecompenseerd wordt. De voorgenomen bouwmassa is buiten proportie.  
 
VVD constateert dat alle fracties de bouwhoogte van het voorgenomen plan te hoog vinden. Ook 
het volbouwen van Het Heunwiel kan niet rekenen op de steun van de raad. Er zijn voorstanders 
voor de woningen. Belangrijk is dat participatie opgepakt moet worden, zodat er een breed gedragen 
plan komt dat beter past in de buurt en bij Vught en ziet hierin een begeleidende rol voor het college 
weggelegd.   
 
CDA vindt het belangrijk dat participatie samen met omwonenden verder vorm gegeven wordt. 
Voorliggend plan is echt te hoog. Om te voorkomen dat in het vervolg van het plan zaken sneuvelen 
aan wet- en regelgeving adviseert de fractie om nu al enkele zaken verder uit te werken zoals de 
stikstofuitstoot, natuurwaarden, brug onder de dijk door en zijn de extra hotelkamers wel nodig als 
je dit afzet tegen de ladder van duurzame verstedelijking. Ook het CDA is geen voorstander van een 
casino, wel van andere mogelijkheden van entertainment.  
 
PvdA-GL is voorstander van participatie en roept Van der Valk op dit proces te gaan starten. Alle 
fracties vinden het plan te massaal en dit betekent dat er keuzes gemaakt moeten worden. PvdA-GL 
kiest voor doorzetting van de korrelgrootte aan de Bosscheweg. Herontwikkeling van de huidige 
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locatie is prima, maar  voorliggend plan is te groot en te hoog en vraagt of het ook met minder 
toekan.  
 
D66 vindt de leefbaarheid in die hoek ontzettend belangrijk en dit loopt mee in het 
participatietraject. De fractie is niet tegen wonen op deze locatie, maar het moet wel inpasbaar zijn in 
het plan. De rol van het college is in dit traject belangrijk. We moeten zuinig zijn op de 2 Natura 
2000-gebieden en de ecologische verbindingszone tussen de Gement en de Bosschebroek. 
Nogmaals wordt aangegeven het lastig te vinden de vragen in de discussienotitie te beantwoorden, 
omdat de achterliggende analyses niet bekend zijn. Wel staat de hotelfunctie voorop. D66 ziet graag 
een Vughts plan wat door de gemeenschap gedragen wordt. Daarnaast is zij voorstander dat 
participatie op gang komt en dat hier de grens opgezocht gaat worden van wat wel en niet mogelijk 
is. In ieder geval is de fractie tegen de hoogte van het plan. De kaders van natuur, milieubescherming 
en duurzaamheid zijn erg belangrijk en D66 vindt dat er vooral aan de slag gegaan moet worden met 
de omgeving om een plan te maken waar iedereen blij mee is.  
 
6. Ter advisering  
Er zijn geen stukken ter advisering. 
 
7. Rondvraag en sluiting 
GB vraagt naar de stand van zaken van de ontwikkeling van de patiowoningen op de Martinilaan in 
relatie tot Habitat en of de omwonenden hierover zijn geïnformeerd.  
Wethouder Pennings zegt toe de raad hierover binnen 2 weken schriftelijk te informeren 
[toezegging] .  
 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 22:03 uur.  
  
Vastgesteld in de vergadering van de commissie Ruimte van 20 februari 2020. 
 
de commissiegriffier,     
E. Verschuren 
 
 
 
 
 
de voorzitter, 
A.F.J. van der Vossen 
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